
PROTOKÓŁ Nr V.2024 

sesji Rady Gminy Złotów 

z dnia 29 sierpnia 2024 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 900 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Złotowie. 

 

         Otwarcia IV sesji Rady Gminy Złotów dokonał Przewodniczący Rady – Sławomir 

Czyżyk stwierdzając, że w obradach uczestniczy 15 radnych, na ustawowy skład 15 radnych, 

co stanowi 100%, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

- lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk powitał radnych i zaproszonych gości: 

 

Piotra Lacha – Wójta Gminy Złotów 

Karola Wielgusa – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Radawnicy 

Mariusza Filipkowskiego – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Świętej  

Barbarę Kopeć – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Górznej oraz Zalesiu 

Annę Witecką – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Sławianowie 

Jadwigę Zbiżek – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Stawnicy  

 

            - lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Ad 2    

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo, przechodzimy do realizacji dzisiejszego 

porządku obrad, jak wszystkim wiadomo, otrzymaliście Państwo w odpowiednim terminie, 

proponowany porządek obrad dzisiejszej sesji wraz z niezbędnymi materiałami.  

 

         Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 
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6. Szczegółowa analiza wydatków ponoszonych na utrzymanie oświaty w Gminie 

Złotów  

w pierwszym półroczu 2024 roku    

7. Informacja Dyrektorów Szkół o przygotowaniu placówek do rozpoczęcia roku 

szkolnego 

8. Informacja o przyznanych stypendiach dla uzdolnionych uczniów szkół znajdujących 

się na terenie Gminy Złotów  

9. Realizacja podatków i opłat I i II raty, umorzenia należności podatkowych i 

niepodatkowych za pierwsze półrocze 2024 roku 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian i sprostowania 

oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr IV.29.2024 Rady Gminy Złotów w 

sprawie udzielenia dotacji Fundacji „Wiatrakowa Kraina” z/s Dzierzążenko 55,  

77 – 400 Złotów  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian i sprostowania 

oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr IV.30.2024 Rady Gminy Złotów  

w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Jakuba Apostoła  

w Sławianowie 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian i sprostowania 

oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr IV.31.2024 Rady Gminy Złotów  

w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. św. Piotra i Pawła 

Apostołów w Złotowie  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2024 rok  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 

– 2029 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia sołectwa Międzybłocie do 

Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”   
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych  

w sprawie zmiany rodzaju miejscowości „Rosochy – część wsi Wąsosz” na Rosochy – 

osada” 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej 

Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy  

o ochronie zwierząt i innych ustaw powiązanych tematycznie    

19. Interpelacje i zapytania radnych  

20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

21. Wolne wnioski i informacje 

22. Zamknięcie obrad 

 

Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś z Państwa chciałby wnieść jakieś zmiany do 

proponowanego porządku obrad?  

- zmian nie zgłoszono 

 

Sławomir Czyżyk –  powiedział, Drodzy Państwo, w związku z tym, iż zmian nie było, 

poddaję porządek obrad pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za lub przeciw lub się 

wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   
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12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Porządek obrad został przyjęta jednogłośnie. 

 
Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 2. Przechodzimy, Drodzy Państwo, do pkt 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Ad 3 

Sławomir Czyżyk – powiedział, jak wszystkim wiadomo, protokół został sporządzony zgodnie  

z przebiegiem obrad. Był wyłożony do wglądu w biurze do spraw obsługi rady. W związku  

z tym mam zapytanie, czy zachodzi konieczność odczytywania tegoż protokołu? Nie? 

Dziękuję, w związku z tym poddaję punkt pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za przeciw 

lub się wstrzymuje- proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   
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12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk  X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam punkt 3 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 4 

Sprawozdanie Wójta Gminy.  

 

Ad 4  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie Wójta otrzymaliście Państwo wraz  

z materiałami na sesję. Otwieram dyskusję, czy są pytania do Pana Wójta?  

 

Piotr Lach – powiedział, Szanowni Państwo. W sprawozdaniu pominęliśmy fakt złożenia 

wniosku do Rządowego Programu Przebudowy Dróg, projektu czy też wniosku o wykonanie 

remontu nawierzchni drogi wraz z budową chodnika w miejscowości Kleszczyna. Ten projekt 

już był składany dwukrotnie. Za każdym razem oczywiście ewoluuje o kolejne zadania.  

W chwili obecnej koszt całkowity zadania to 3 100 000 brutto i czekamy, czekamy na 

rozstrzygnięcia w tym zakresie. Nawet szczerze powiedziawszy nie wiem w tej chwili jaki 

będzie poziom dofinansowania, ale to jest od 50% w górę, więc w zależności od pewnych 

wskaźników, być może mamy szansę na otrzymanie dofinansowania. Dlaczego ta droga?  

No dlatego, że to była jedyna, jedyny projekt, który wpisywał się w kryteria punktowe, ma 

szansę jakiekolwiek na uzyskanie dofinansowania z uwagi na położenie, znajdujące się tam 

obiekty i rozwiązanie, które chcemy wykonać. Dlatego złożyliśmy po raz kolejny wniosek  

o wykonanie tego remontu. Jest to od skrzyżowania, przy wjeździe do Kleszczyny aż do końca 

wioski. To jest odcinek, który chcemy zrealizować. Dziękuję bardzo. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi, proszę bardzo czy ktoś ma 

pytania do Pana Wójta? Skoro nie widzę Drodzy Państwo, poddaję przedłożone sprawozdanie 
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przez Pana Wójta pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska   X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. Zamykam pkt 4, przechodzimy do pkt 5.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad 5 

 

Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, Informację również Państwo posiadają. Czy są pytania? Nie 

ma pytań, dziękuję, zamykam pkt 5. Przechodzimy do pkt 6. 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Ad 6 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Szczegółowa analiza wydatków ponoszonych na utrzymanie 

oświaty w gminie Złotów w pierwszym półroczu 2024 roku. 

Otwieram Drodzy Państwo dyskusję, chciałem tutaj w tym momencie akurat poinformować, że 

w poniedziałek odbyło się Wspólne Robocze Posiedzenie Stałych Komisji Rady. Wszystkie 

materiały dostępne na dzisiejszej sesji zgodnie z planami pracy Rady, jak również 

poszczególnych Komisji. Były dostępne dla Radnych, szczegółowo omówione na tymże 

posiedzeniu, także otwieram dyskusję. Proszę koleżanka Radna Barbara. 

 

Barbara Wyrwicka – powiedziała, wracając do poniedziałkowego, do poniedziałkowego 

spotkania, tam zostałam wywołana do tablicy. Ponieważ padło stwierdzenie, że szkoła  

w Górznej musi zostać zamknięta. Otrzymałam taką wiadomość, nie spodziewałam się jej. 

Natomiast nie usłyszałam żadnych argumentów. To mnie bardzo zaskoczyło, ponieważ decyzja 

taka powinna być poprzedzona głęboką, szeroką analizą. Takiej analizy czy ktoś dokonał, 

 nie wiem. Natomiast ja uważam, że zanim podejmujemy, to znaczy nie podejmujemy,  

a oznajmujemy taką informację, powinniśmy przedyskutować, przeprowadzić analizę, 

dowiedzieć się z tej analizy jaki mamy saport dla szkoły w Górznej. Czy mamy taki saport?  

Co stanie się, jeśli, jeśli zamkniemy Górzną, a północna część Gminy szybciej się rozwija  

w stosunku do południowej mówię tu o Dzierzążenku, mówię tu o Stawnicy, nie o Stawnicy,  

a o Międzybłociu. Gdzie przeprowadzimy, gdzie rozlokujemy te dzieciaki, czy te 2 szkoły 

Radawnica i Święta poradzą sobie z tym, co zrobimy? Czy przeniesienie, czy relokacja 

dzieciaków do Radawnicy i do Świętej spowoduje prace na 2 zmiany i poza tym w tym 

raporcie powinniśmy dowiedzieć się czy szkoły społeczne, które wspieramy, czy dadzą radę się 

utrzymać? Czy Górzna nie będzie tym saportem dla tych szkół? Więc jest bardzo wiele pytań 

na które powinniśmy zrobić dokładną analizę i dopiero podjąć temat. Dzisiaj jest ogromne 

wyzwanie, żeby zatrzymać te dzieciaki, które mamy w swoich szkołach  

i dzisiaj powinno być wyzwaniem dla Dyrektorów „sprzedanie” naszych szkół tak, żeby 

zatrzymać te dzieci, które są, a wręcz przyciągnąć swoją ofertą edukacyjną do siebie, bo mamy 

warunki i wykorzystajmy te warunki. Czy takim saportem może być Kleszczyna dla północnej 

części gminy? Czy takim saportem może być Stawnica? Czy takim saportem może być 

Zalesie? Nie możemy zamiatać tematu pod dywan i milczeć. Nie tak dawno składaliśmy 

przyrzeczenie, że rzetelnie, uczciwie i dla wspólnego dobra gminy, nie pojedynczych 

jednostek- więc apeluje, żeby wszcząć taką analizę i dopiero podjąć temat zamknięcia być 

może Górzna, być może Kleszczyny. Ja nie wiem, ale nie chcę podejmować decyzji na 
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podstawie emocji, bo to są największe błędy, jakie się popełnia w działalności. Dzisiaj musimy 

pomyśleć o tym, że szkoły to są produkty, które trzeba sprzedać. Rodzice szukają szkoły, która 

nam da nie tylko czas przechowania dziecka od 8.00 do 14.00. Szkoły muszą rodzicom dać 

trochę więcej i zastanówmy się, czy my damy, dajemy to więcej, czy nie dajemy i wtedy 

podejmujmy dyskusję. Myślę, że z tą ofertą, ja sobie tutaj przygotowałam trochę materiału, 

natomiast uważam, że to powinno być oddzielne spotkanie robocze, gdzie wypracowalibyśmy 

wszyscy razem. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Pani Basiu, ja przepraszam, ale my tutaj mieliśmy rozmawiać 

o poniesionych nakładach za pierwsze półrocze, dobrze. Temat, który Pani poruszyła, jeszcze 

jest daleki do realizacji. 

 

Barbara Wyrwicka – powiedziała, ale te nakłady wiążą się z likwidacją szkoły w Górznej i to 

mnie bardzo uderzyło, dlatego podjęłam temat. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Tak jak powiedziałem na, między nie tylko ja, ale ekonomia  

i rachunki. My tutaj akurat odstawiliśmy na ostatnie miejsce, tak powiem, na ostatnie miejsce, 

ale patrząc na nie, to powinny w sumie być na pierwszym, ale nie temat na tą chwilę, bo 

jeszcze daleko, daleko do tego procesu dopiero, po prostu, powiem Pani tak, że no nikt nigdy 

pochopnie nie podejmował tutaj decyzji i Ci starsi Radni, którzy tu są od wielu, wielu ten temat 

znają, ale nie tylko Górznej, w ogóle funkcjonowania oświaty, bo no niestety, no jesteśmy w 

takim miejscu jak jesteśmy, mamy szkoły, ogromne obiekty, mamy mało dzieci, a teraz jeszcze 

na to nałożyło się to, że brakuje kadry nauczycielskiej wszędzie są wakaty i wszystko zwalone 

zostało praktycznie te największe problemy od zawsze na samorząd. My musimy się z tym 

borykać, a ekonomia, rachunki pewnie Pani za i, że to będzie Pani widziała, ile musimy  

z własnego garnuszka wyasygnować na utrzymanie oświaty, ale nic pochopnie nigdy nie było 

robione i nie będzie robione. Temat był poruszony, to nie jest temat nowy, tak że Pani powiem, 

bo przepraszam, ale Pani Basia tutaj jest pierwszą kadencję, to dla niej może być to temat 

nowy, dla nas temat nowy nie jest dla tych, którzy tutaj są którąś tam kadencję i proces jeszcze 

długi jest do tego, dopiero temat został wywołany. Będzie na pewno poparty szczegółową, 

szeroką analizą i w ten czas, jeżeli zapadnie jakakolwiek decyzja, w rękach Radnych 15 

Radnych jest demokracja i na pewno wrócimy do tematu, będziemy konsultować, jeżeli 

będziemy ten proces będzie postępował, będziemy konsultować i z Dyrektorami będziemy 

konsultować i pewnie z rodzicami. Tak na marginesie powiem Pani no gdzieś to już po tej 
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naszej Komisji ostatniej szerokim echem się rozbiło, jakby to miało być już jutro, pojutrze, 

szeroki, ale to niepotrzebne, niepotrzebne takie tam. 

 

Barbara Wyrwicka – powiedziała, dlatego pochopnie nie należy rzucać takich oświadczeń. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, no, ale tak jest, ale powiem Pani z drugiej strony, jak temat 

został puszczony w eter, tak także powiem, że też nie tylko ja pewnie i koleżanki też miały od 

samych rodziców telefony z informacjami, żeby się spotkać, ale zgoła w odmienny,  

w odmiennej sprawie, nie w obronie szkół. Proszę bardzo kolega Radny Bartłomiej Batko. 

Bartłomiej Batko – powiedział, tak tylko krótko, Pani Basiu Szanowna, krótko pragnę, pragnę 

Panią uspokoić, że na pewno nic się pochopnie nie dzieje. Jak ja tu byłem pierwszy raz 6 lat 

temu, słyszałem dokładnie to samo, że sytuacja jest tak kiepska, że trzeba pomyśleć  

o zamykaniu szkół, także to nie jest novum. Pani może poczuć się, rzeczywiście zaskoczona, 

ale naprawdę to niezależne zaskoczenie. I widząc przez te ostatnich 5 lat w kadencji, które tu 

miałem przyjemność pracować, naprawdę nie robi się pochopnych decyzji, szczególnie jeśli 

dotyczy dzieci i funkcjonowania w związku z tym i rodzin, a to się przekłada też na 

miejscowości. To są pierwsze rzeczy, o których my tutaj myślimy. Oczywiście do tego punktu 

wracając porządku, który obecnie teraz mamy, czyli koszty utrzymania szkół i oświaty u nas  

w gminie, to jest element, który nas jako Radnych, czyli osób, które są wyłonione, że tak 

powiem ze społeczeństwa do dysponowania publicznymi pieniędzmi najbardziej powinno 

dotykać, ale my jesteśmy mieszkańcami tej gminy i najważniejsze dla nas jest właśnie 

funkcjonowanie rodzin, dzieci i naszych miejscowości. Więc to są rzeczy najważniejsze, 

którymi naprawdę się uczciwie i pokornie pochylamy. Zastanawiamy się i proszę zwrócić 

uwagę, że tak jak powiedziałem 6 lat temu, słyszałem też, że jest tak kiepska sytuacja, że już 

więc nie możemy dopłacać, trzeba coś zrobić. Minął szósty rok i wszystkie szkoły są 

utrzymane. Także tu nie ma pochopnych decyzji. Mogę Panią spokojnie uspokoić, że to nie jest 

takie szybko, nic tu się na szybko nie dzieje. Dziękuję. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koledze, proszę  Basiu. 

 

Barbara Wyrwicka – powiedziała, jedno słowo analiza i wskazanie dopiero miejsca, a nie 

odwrotnie Górzno do likwidacji. I nic więcej. Ja nic więcej nie oczekuję. 
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Sławomir Czyżyk – powiedział, oczywiście. Wrócimy do tematu, ale na tą chwilę dyskutujmy, 

czy są drodzy koleżanki, koledzy jeszcze pytania do przedstawionej analizy wydatków, na 

ponoszonych na oświatę w gminie Złotów w pierwszym półroczu 2024 roku? Skoro nie ma, 

dziękuję. Zamykam pkt 6, przechodzimy do pkt 7.  

Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad 7 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Informacja Dyrektorów szkół o przygotowaniu placówek na 

rozpoczęcia roku szkolnego, otwieram dyskusję. Informacja otrzymaliśmy od wszystkich tutaj 

Państwa Dyrektorów obecnych na dzisiejszej sesji. Dziękuję za to, bardzo dziękuję za tą 

informację. Czy macie Państwo pytania tutaj do Państwa Dyrektorów? 

No tak, no dobrze najpierw zaczynamy od Radnych, proszę kolega Radny Bartłomiej Batko. 

 

Bartłomiej Batko – powiedział, właśnie nie wiem, czy to Ewa to mówiła właśnie, bo taki 

moment chyba tradycją się stało, że ja zawsze pytałem nauczycieli i dyrektorów, którzy 

obecnych tutaj w tym punkcie właśnie, bo rozpoczynamy nowy rok szkolny już  

w poniedziałek, czyli mamy już tak naprawdę szkoły, znając życie, pracy szkoły. Wszystko już 

jest praktycznie dopięte na ostatni guzik. Nie wiem, czy rady już się poodbywały, czy nie, będą 

dopiero i takie jedno krótkie pytanie ode mnie, ale takie do Państwa właśnie? Obawy, problemy 

na ten nowy, przyszły rok, który już zaplanowane, z czym macie największe kłopoty? Bo my 

oczywiście te informacje od Państwa dostaliśmy, wiemy wszystko o liczbach, o naborach, 

poprzednie poprzedni punkt mamy też o kosztach, więc te wszystkie sprawy, które by się mogli 

Państwu tak krótko, co najbardziej Wam utrudnia pracę. 

 

Jadwiga Zbiżek – powiedziała, dzień dobry, witam wszystkich bardzo serdecznie. Dziękuję za 

zaproszenie, za możliwość przebywania tutaj na tej dzisiejszej sesji. Odpowiadając na pytanie 

Pana Radnego: w Stawnicy sytuacja jest bardzo dynamiczna w każdym obszarze i to nie, że tak 

powiem, nie bez powodu myślę tutaj o zarówno sytuacji związanej z uczniami, którzy migrują, 

przemieszczają się i liczba uczniów, która była zgłoszona w dokumencie przez już 

dostarczonym przeze mnie na moment tutaj, czyli do 19 sierpnia, się już zmieniła. Ktoś się 

wyprowadził, ktoś się przeprowadził, na chwilę obecną uczniów mam jeszcze więcej, co jest 

dla nas bardzo pocieszającą informacją. Stan to jest 71 uczniów i 23 przedszkolaków, ale ja nie 

gwarantuję Szanowni Państwo czy ten stan pozostanie do końca roku szkolnego czy do 

pierwszego półrocza. Ja już niejednokrotnie mówiłam, że dzisiaj ludzie mieszkający w każdej 
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części myślę naszego kraju i nie tylko kraju jesteśmy globalną wioską, więc myślę, że te 

przemieszczania, te migracje będą trwały i ta sytuacja również może ulec zmianie, bądź też na  

i wpłynie wtedy na zmniejszenie liczby albo na powiększenie. Klasy najliczniejsze, które mam, 

to są dzisiaj 13 osobowe. Jak dla naszej placówki uwierzcie Państwo bardzo dużo, liczebność 

najmniej liczebna klasa- to jest klasa 6 osobowa. Drugi bardzo taki, a obszar bardzo 

dynamiczny to jest obszar związany z remontem budynku, za który no jesteśmy wdzięczni. 

Dziękuję jeszcze raz, że Panu Wójtowi, pracownikom urzędu udało się no bo to też jest ich 

praca, prawda? Żeby przystąpić, żeby złożyć dokumenty, udało się pozyskać pieniądze na 

termomodernizację, ona dzisiaj jeszcze trwa i z tego powodu budynek i sam obiekt nie jest 

przygotowany naprawdę do rozpoczęcia roku szkolnego. Jestem po rozmowach zarówno  

z panem inspektorem, jak i z wykonawcą. Nie skończą tego na dzień 1 września. Robimy 

starania, żeby doprowadzić do częściowego oddania na tyle, żeby uczniowie mogli z obiektu 

korzystać. My też szykujemy się na pracę w sobotę i w niedzielę, bo nie zdążymy tego do jutra 

posprzątać, że tak powiem, czyli przygotować klas, ale no rozumiem, że jest to związane  

z bardzo dużą inwestycją, naprawdę dużą inwestycją, która skumulowana była w krótkim 

przedziale czasowym. I tak ta firma wykonawcza weszła naprawdę zaraz po zakończeniu zajęć, 

czyli 24 czerwca i rusztowania i wszystkie inne rzeczy, zaraz się pojawili pracownicy itd. no, 

ale weszły pewne utrudnienia i inne rzeczy, które trzeba rozwiązać. Nie zawsze, trochę pogoda 

nie sprzyjała wiecie, Państwo też był deszcz, nie wysycha w budynku, bo budynek został 

zamknięty, że tak powiem, staną i taką szklaną puszkę, ponieważ robią elewację, robią, 

zamknięto okna, a nie zostały one obrobione wewnątrz wcześniej, bo nie udało się tego zrobić. 

To spowodowało, że to nie wysycha. No na co nie mamy po prostu bezpośrednio my sami 

wpływu. Myślę, że pracownicy również, musimy czekać, musimy czekać i cierpliwie. Stąd też 

myślę, że zaproszenie Państwa na jakby odbiór tego budynku oczywiście będzie miało miejsce, 

tylko no niestety nie w dniu 1 września. Myślę, że troszeczkę później. Tutaj już i inspektor  

i sam wykonawca doprowadzą po prostu do tego stanu, żeby ten moment miał miejsce,  

a budynek prezentuje się naprawdę bardzo, bardzo tak powiedziałabym, no dostatnio, posażnie. 

Okna są wspaniałe, oby tylko służyły przez wiele, wiele lat. Mam nadzieję,  

że termomodernizacja przede wszystkim nie tylko na wygląd budynków wpłynie, bo on się 

zmienił. Jego estetyka poprawiła się w 100%, ale wpłynie przede wszystkim na zużycie energii 

tak, czyli prądu. Przepraszam, prądu, węgla, opału, który na co dzień musimy być 

przygotowani. Podobnie duży, że tak powiem, duża dynamika i to jest moim zdaniem na 

chwilę obecną w naszej szkole największy problem, o czym wspomniał Pan przewodniczący, 

czyli obsada kadrowa. Udało mi się z informacji, którą przekazałam Państwu, to był brak 
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nauczyciela spowodowany wypadkiem w pracy, gdzie ta Pani nie jest w stanie, żeby do tej 

pracy wrócić. To spowodowało właśnie te różne, inne perturbacje na chwilę obecną. 

Mimo że ten pracownik wiedziałam, że jest na zwolnieniu i będzie dłuższy czas na zwolnieniu 

z racji tego wypadku w pracy. Niestety to też w dniu rady pedagogicznej, czyli 26 sierpnia, bo 

takowa u nas się wtedy odbyła jeden z pracowników, a wiecie Państwo, placówka niepubliczna 

tutaj ma też swego rodzaju utrudnienia. Nowy pracownik przychodzi i mówi, że nie przychodzi 

do pracy, i może to zrobić i tak dalej, więc zostałam bez kolejnego nauczyciela i to 

spowodowało brak nauczyciela do języka niemieckiego, którego na chwilę obecną nie mam  

i rozpoczynamy rok szkolny z wakatem w tym zakresie, a więc nadal będziemy prowadzić, 

będę prowadziła poszukiwania właśnie kogoś, kto te obowiązki będzie mógł przejąć. Jeżeli 

chodzi o inne rzeczy w zakresie, no przygotowania jeszcze powiedziałabym, to musimy duże  

w związku z tak dużą liczebnością uczniów. Chociaż koledzy pewnie będą się tutaj uśmiechać. 

Tak, no robić pewnego rodzaju przeszeregowania i dostosowywać budynek do naszych 

potrzeb, stąd też przeniesienia pewnych pomieszczeń, a więc biblioteka zmieniła, żebyśmy 

mogli pierwszą klasę wsadzić, pierwsza klasa przyniosła się do góry, piąta klasa zeszła na dół.  

I to wymagało dostosowania krzeseł, ławek, cały sprzęt musiał zostać zakupiony. Podobnie jak 

i przeprowadzenie jeszcze przed samą modernizacją, czy termomodernizacją czynności 

związane z przygotowaniem budynku związanego z internetem. Duże nakłady finansowe, jak 

dla nas też zostały poniesione, podobnie jak i z ociepleniem tych pomieszczeń, które nie były 

ocieplone, czyli nie było tam centralnego ogrzewania. Te pomieszczenia nam będą służyły, 

dzisiaj na bibliotekę i na gabinet psychologa. Tam też zostało założone przez Stowarzyszenie 

tutaj z dotacji, którą utrzymujemy, centralne ogrzewanie. No i te prace też pan, Szanowni 

Państwo, ciągle trwają, ciągle to modernizujemy. Stąd też jest naprawdę bardzo, bardzo 

dynamicznie, ale widzicie słonecznie, ciepło, radośnie i mam nadzieję, że 1 września będziemy 

mogli w sali wiejskiej, która służy nam wielką, po prostu jest wsparciem, jest przez nas 

wykorzystywana również rozpocząć inaugurację nowego roku szkolnego dziękuję. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję, Pani Dyrektor, proszę bardzo są pytania? Chyba 

brak pytań, brak pytań. Proszę bardzo Pani Aniu. 

 

Anna Witecka – powiedziała, Szkoła w Sławianowie przygotowana, ale też tak jak tutaj Pani 

Jagoda mówi no troszeczkę mamy problemy z kadrą na wakacie mam psychologa edb, również 

na wakacie jest język polski, ale dlatego, że teraz zmieniły się przepisy i z licencjatem Pani 

będzie broniła magisterki dopiero we wrześniu, potrzebna jest zgoda kuratorium. Oczywiście 
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taką zgodę wysłałam, ale jeszcze tutaj z Panem Karolem też nie mamy odpowiedzi. Dlatego 

właśnie ten język polski jest na wakacie i pedagog szkolny, wspomagający  

i rewalidację również mam na wakacie, ale dlatego, że Pani miała operację na kręgosłup  

w czasie wakacji i dopiero wróci do pracy w październiku, ale ponieważ była zatrudniona na 

czas określony, nie mogę jej teraz zatrudnić na dzień dzisiejszy i dopiero od października 

rozpocznie pracę jak skończy swoje to zwolnienie lekarskie. Poza tym no klasy również mam 

tak podobnie jak w Stawnicy 7, 8, 9 osób, najmniejszą mam czteroosobową jest to klasa szósta, 

największa klasa druga 16 osób, 17 może, bo też jest taka troszeczkę rotacja. W zeszłym roku 

też mieliśmy dzieci przyjechały z Anglii, ale teraz no jeszcze są w naszej szkole, jeszcze mamy 

je na stanie, ale najprawdopodobniej pójdą do Złotowa. Pojedyncze osoby też migrują. No jak 

to w dzisiejszych czasach- różnie jest. Nabór do przedszkola mieliśmy do tej pory 2 oddziały. 

W tym roku jest tylko 1 oddział. No bo mała ilość dzieci w tych kiedyś 2 oddziały, teraz 1  

i tylko liczy 20 osób. Natomiast rodzice złożyli petycję o właśnie wydłużenie czasu pracy 

przedszkola i tutaj Wójt wyraził już zgodę, a więc będzie przedszkole 8-godzinne, czyli będzie 

funkcjonowało od 6.30 do 15.30. No tak, jak tutaj mówimy, no idziemy naprzeciw właśnie 

rodzicom, chociaż nie jest duża ilość tych dzieci, które będą rzeczywiście korzystały z tego 

ośmiogodzinnego przedszkola, ale z drugiej strony one rzeczywiście wtedy uciekają i nie 

wracają później z powrotem właśnie do szkoły, tak, bo już się gdzieś tam zżyją  

z przedszkolakami. Dlatego no też uważam, że warto dać im taką szansę. Poza tym właśnie 

szkołę teraz jeszcze cały czas Pan konserwator z pracownikami szkoły myją ładnie, także 

mamy prawie jak nową, za co bardzo dziękuję i poza tym raczej wszystko myślę,  

że przygotowane. Dziękuję. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję Pani Dyrektor czy są pytania? Ja mam pytanie Pani 

Dyrektor w sprawie tej informacji dotyczącej dzieci, które uczęszczają spoza szkoły  

w Sławianowie z Pani okręgu. Jest tutaj liczba dzieci z roku na coraz większe teraz rośnie, bo 

to 25 dzieci w wieku szkolnym i 8 dzieci przedszkolnym. Już pomijając tych w Niemczech  

i w Holandii no to daje tam pokaźną sumę tych dzieci, które z jakiegoś powodu nie uczęszczają 

do Szkoły Podstawowej w Sławianowie. 

 

Anna Witecka – powiedziała, tak, bo niby tam jest właśnie Bługowo, ale jest tak  rozszerzone, 

że tak powiem. To dzieci uczęszczają właśnie tam do Wiktorówka. Poza tym no takie typowo 

praktyczne rzeczy jeżeli rodzic pracuje w Złotowie, no to woli dziecko wziąć do Złotowa, tam 

ma babcie tak, takie naprawdę praktyczne rzeczy, których nie przejdziemy. Ktoś tam ma w 
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Krajence, w Buntowie bardzo też właśnie nam odeszły dzieci. No była babcia  

w Krajence, w Krajence szkoła funkcjonuje długo. Rodzic pracuje, dziecko idzie do babci  

i wtedy jest po prostu wygodniej, a tutaj nawet nie miałby kto odebrać. No i też zawsze było to, 

że właśnie przedszkole krótko funkcjonowało no zobaczymy może przez to, że teraz będzie 

wydłużony ten czas gdzieś tam powracają miejmy nadzieję. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, no to do przedszkola, bo do szkoły pewnie już nikt nie wróci. 

 

Anna Witecka – powiedziała, to też nikt nie wróci. Niestety.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dobrze. Są pytania do Pani Dyrektor? Nie ma. Proszę, 

zachowajmy tutaj Pani Basi. Dziękuję bardzo. 

 

Barbara Kopeć – powiedziała, tak słychać, nie wiem, czy dobrze, dobrze. Szanowni Państwo, 

zacznę od Szkoły w Górznej, jesteśmy przygotowani. Na wakacie mam 1 godzinę edb, 

praktycznie niemożliwy wakat do zapełnienia, bo to jest 1 godzina w ósmej klasie i myślę, że 

będzie to realizował Pan od wf-u w ramach doraźnych zastępstw, jeżeli się nikt nie zgłosi, ale 

poza tym kadrę mam skompletowaną łącznie z psychologiem, pedagogiem, pedagogiem 

specjalnym, co stanowi nie lada wyczyn, ale tak jest. Klasy są mało liczebne to prawda. 

Najmniejsza jest czteroosobowa, największa dziesięcio. Jak przychodziłam do Górznej, to były 

2 klasy po szesnaścioro dzieci. To była, to robiło już takie, taką sporszą liczbę uczniów. No, ale 

niestety w ciągu tych 4 lat 2 klasy skończyły szkoły i tych dzieci faktycznie jest mniej. 

Jesteśmy przygotowani. Odbyły się w szkole drobne remonty, ale budynek jest przygotowany, 

obejście wysprzątane. Także czekamy 2 września rozpoczynamy rok szkolny, jeśli chodzi  

o szkołę w Górznej, to tyle, a przejdę do Zalesia, żeby nie przedłużać, bo tutaj jest temat 

newralgiczny. Wiem, że Państwo są już też zmęczeni moimi ciągłymi prośbami  

o dofinansowanie tych dojazdów dzieci do szkoły w Zalesiu, ale ja szukając różnych 

rozwiązań, zderzam się bardzo często ze ścianą. No i po prostu jestem zobligowana jako 

Dyrektor szkoły do tego, żeby dbać i zapewniać i szukać rozwiązań. Państwo jesteście też 

gdzieś tam moim wsparciem, dlatego pozwoliłam sobie po raz kolejny zwrócić się z prośbą  

o dofinansowanie tych dojazdów, czyli o pomoc w dopłatach do autobusu szkolnego, a poza 

tym szkoła w Zalesiu wygląda przepięknie. Tym razem z Panią Jagodą się cieszymy, bo jedna  

i druga szkoła Stawnica i Zalesie się otrzymało ten remont elewacji. 
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Również jesteśmy na finiszu, też w weekend będziemy sprzątać także podobna sytuacja, 

naprawdę wygląda to bardzo ładnie. Mam kadrę, w Zalesiu nie ma 8 klas, jest 6, ponieważ 

klasa trzecia i klasa siódma to są klasy zerowe tak zwane czyli w ogóle nie ma dzieci, 1 grupa 

przedszkolna i też jeszcze ciągle takie migracje dzieciaczków, czyli to, co podawałam gdzieś 

tam około 20 sierpnia, to już też nie jest do końca prawdą, bo ktoś tam odszedł, ktoś doszedł. 

No i tak to wygląda. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę bardzo pytania, też byłbym bardzo ciekawy tej 

informacji tutaj, gdzie pozostałych zawarte ile z obwodów szkolnego, na przykład szkoły 

głównej czy uczęszcza poza nie mamy tak. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, na ten moment, bo jednak patrząc na tą ilość, która tam 

uczęszcza do tej szkoły, no to każde dziecko na wagę złota można tak powiedzieć, a nie 

mamy takiej informacji. 

Barbara Kopeć – powiedziała, jeżeli będzie jeszcze jakieś spotkanie dotyczące szkół, to ja 

przygotuję taką informację.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział,  dobrze okej. Tak jest, pewnie Pani wie jaką decyzję Rada 

podjęła? Na Pani ten, otrzymała Pani już odpowiedź? Jeszcze nie? Dzisiaj Pani otrzyma 

odpowiedź. Dobra, proszę bardzo kolega Mariusz Filipkowski czy tam. Dobrze. 

 

Karol Wielgus – powiedział, to tak jak u koleżanek i kolegów, sytuacja jest również 

dynamiczna. Na chwilę obecną jeszcze nie mam zgody na zatrudnienie nauczyciela 

angielskiego, dopóki takiej zgody nie uzyskam z kuratorium nie mogę podpisać z nim umowy, 

a wszystko to się dzieje ze względu na zmianę przepisów o wykształceniu nauczycieli, która 

teraz obowiązuje od 1 września, musi być magister pięcioletni, tak jak wg nowych standardów 

kształcenia nauczycieli. Również sytuacja jest dynamiczna z tego powodu, że w innych 

szkołach, z których są u nas nauczyciele, brakuje nauczycieli i często dyrektorzy układają 

najpierw u siebie plan, a potem nam dają tego nauczyciela. Tak więc też czekam na chwilę 

obecną z nauczycielem matematyki jak nie, to ja stanę przed biurkiem i przed uczniami będę 

uczył, żeby zapewnić tutaj matematykę i taka będzie sytuacja. Poza tym jest kadra cała 

obsadzona, szkoła jest przygotowana do rozpoczęcia roku szkolnego, tylko mi brakuje tej 

jednej zgody tak naprawdę i zobaczymy, co będzie jak tutaj u Pani Ani w międzyczasie. 
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Dziękuję też tutaj Radnym za pomoc w remoncie dachu tej newralgicznej, takiej części nad 

szkołą, gdzie była najbardziej uszkodzona. I od razu mówię, że to nie koniec tak, bo budynek 

ma już ponad 20 lat i trzeba jednak ten remont dachu tam troszeczkę jeszcze doprowadzić, żeby 

służyła szkoła w późniejszym okresie na długie lata. Także również za to dziękuję. I tutaj też 

wychodząc naprzeciw rodzicom, żeby z naszej szkoły nie uciekały dzieci, a przychodzą do 

naszej szkoły i ze Złotowa są dzieci z Lędyczka, tak z Prądów, także spoza obwodu, to też już 

też za zgodą Pana Wójta otworzyliśmy świetlicę i na prośbę rodziców od 6.30 do 15.30 ona 

funkcjonowała od 6.30 już prosili rodzice, bo jednak na siódmą dojeżdżają do pracy. I no co 

mają zrobić tak z dziećmi? Więc świetlica funkcjonuje od godziny 6:30 dla nie tylko dzieci  

z przedszkola, ale również uczniów szkoły podstawowej. Sytuacja jest dynamiczna wpływają 

jeszcze orzeczenia. Może się okazać, że będzie brakować nauczyciela jeszcze tak 

współorganizującego proces kształcenia. Tego naprawdę nie wiemy, co się wydarzy, bo każdy 

dzień jest inny. 2 wrzesień może przynieść zupełnie inne rzeczy niż to, co teraz mówię, więc 

zobaczymy, a tak to miejmy nadzieję, że wszystko będzie okej i to wszystko. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję Panie Dyrektorze, proszę bardzo Panie Mariuszu. 

 

Mariusz Filipkowski – powiedział, dzień dobry, na dzień dzisiejszy 100% kadry 

pedagogicznej jest zatrudnione. To samo, jeżeli chodzi obsługę i administrację pełna jest 

obsada. To, że sytuacja jest dynamiczna, jest oczywista od tego, żeby sobie z tym radzić i te 

problemy rozwiązywać. Szkoła jest przygotowana 2 września zaczynamy 8.30 msza święta, 

10.00 jest apel, czekamy na chodnik do przedszkola bo Pani Radna na apelu kończącym rok 

szkolny to wszystkim oznajmiła. Tak, to słowo już padło, poszło i czekamy na chodnik do 

przedszkola. Jedna rzecz, na którą będę musiał popracować i myślę, że przy Państwa pomocy, 

przy Państwa udziale to się uda zrobić w najbliższym czasie, oczywiście jak środki pozwolą. 

Chodzi o plac zabaw, radosna szkoła, które jest przed szkołą, plac zabaw ze względu na 

podłoże został przez sanepid zamknięty. I nie przeszedł przeglądu budowlanego, a to będzie 

trudno gdzieś się wytłumaczyć, że tam nie wolno wchodzić. Oczywiście jest oznakowane nie 

wolno i teraz trzeba znaleźć rozwiązanie czy wymieniać, kwestia środków, czy piasek, jakie 

podłoże zastosować po prostu. Ale to o tym już mówiłem i tutaj wspominam, bo to jest ważna, 

ważna sprawa. Bo tego miejsca z przodu brakuje. Ten plac dużą powierzchnię zajmuje  

i sprawia zawsze dzieciom dużą radość, a minęło już 10 lat. Bo tak faktycznie wydaje się, że on 
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jest nowy. On powstał w 2014, roku. Poza tym wszystko w porządku i zaczynamy. Dziękuję 

bardzo. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję Panie Dyrektorze, są pytania ? Skoro nie ma pytań 

Drodzy Państwo, zamykamy temat. A tym samym pkt 7. Przechodzimy do pkt 8. 

Informacje stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad 8 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Informacja o przyznanych stypendiach dla uzdolnionych 

uczniów szkół znajdujących się na terenie gminy Złotów. Informację macie Państwo przed 

sobą, otwieram dyskusję. Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie ma, dziękuję, zamykam pkt 8. 

Przechodzimy do pkt 9 realizacja podatków i opłat pierwszej i drugiej raty, umorzenia 

należności podatkowych i niepodatkowych za pierwsze półrocze 2024. Znaczy dyrektorzy 

mogą mówić. Ostatnio to się tak odbiła, jak była tutaj policja, straż, że po prostu no poczuli się 

nie chciani. Jeżeli Państwo wiem, że macie czas gorący przed rozpoczęciem roku szkolnego, 

mnóstwo pracy, jeżeli Państwo chcecie, możecie pozostać z nami, jeżeli Was obowiązki 

służbowe tam gonią jak to powiem, no to dziękujemy serdecznie za jeszcze raz za 

przygotowane informacje. Uzupełnienie tych informacji. Widzę,  

że szkoły są przygotowane, dyrektorzy dopięli te plany, kadry nauczycielskie. I oby Wam 

mówię no, nic już tam się nie zawaliło, bo to wszystko skutkuje, skutkuje potem tylko na 

naszych dzieciach, bo jak się mówi wszystko każdy, jak się mówi o oświacie, czy to każdy 

mówi, że to wszystko dla dobra dzieci, tak dla dobra dzieci, tylko trzeba to gdzieś tam 

wypośrodkować, co jest dla dobra dzieci, a gdzie jest ta granica, gdzie to się kończy? Także 

życzymy wszystkiego dobrego w tym nowym roku szkolnym. Jeżeli Państwo chcielibyście, a ja 

bym chciał żebyście zostali. Dziękujemy. 

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

godz. 941 – Dyrektorzy Szkół Podstawowych z terenu Gminy Złotów opuszczają obrady  

V sesji Rady Gminy Złotów 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, przechodzimy do punktu jak powiedziałem wcześniej do 

punktu 9. 
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Ad 9 

Sławomir Czyżyk – powiedział, punkt 9 Realizacja podatków i opłat pierwszej i drugiej raty 

umorzenia należności podatkowych niepodatkowych za pierwsze półrocze 2024 roku. 

Informację macie Państwo przed sobą, otwieram przed sobą, otwieram dyskusję, czy ktoś 

chciałby z Państwa zabrać głos? Proszę kolega Radny Jacek Januszewski. 

 

Jacek Januszewski – powiedział, Ja mam takie w sumie jedno pytanie, bo doszły mnie słuchy, 

że KOWR składał wniosek o umorzenie składki za opłaty w spółkach wodnych. I chciałem się 

zapytać, jeżeli w ogóle mogę taką uzyskać informację od Pana Wójta, czy złożony też został 

przez KOWR wniosek o umorzenie podatków w Nowinach? Bo o to mi chodzi czy ogólnie 

jako KOWR złożył? No i tyle po prostu jeżeli takie informacje bym mógł otrzymać taką 

informację, to byłbym wdzięczny. Dziękuję. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, Panie Wójcie jest coś na ten temat, jakaś 

informacja? 

 

Piotr Lach – powiedział, nic mi na ten temat nie wiadomo. Oczywiście sprawdzę, informacje 

dotyczące umorzeń podatkowych są dosyć, dosyć tutaj jawne, więc w większości,  

w większości osób, które otrzymały tego typu umorzenia, są one tej pomocy, są one 

publikowane, ale ja nie przypominam sobie, żebym podpisywał taki wniosek. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Dziękuję bardzo, jeżeli coś to, jakaś taka informacja dotrze, to 

na pewno będziemy poinformowani. Zresztą, jak z wszystkim. Pan Wójt nas o wszystkim tak 

informuje i tak o wszystkich sprawach. Dobrze, są jeszcze pytania? Nie ma pytań. 

Przechodzimy do kolejnego punktu 10. 

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad 10 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian i sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr IV.29.2024 Rady Gminy 

Złotów w sprawie udzielenia dotacji Fundacji „Wiatrakowa Kraina” z/s Dzierzążenko 55,  

77 – 400 Złotów. Otwieram dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt 

uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 
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Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr V.39.2024 

Uchwała Nr V.39.2024 w sprawie wprowadzenia zmian i sprostowania oczywistej omyłki 

pisarskiej w uchwale Nr IV.29.2024 Rady Gminy Złotów w sprawie udzielenia dotacji 

Fundacji „Wiatrakowa Kraina” z/s Dzierzążenko 55, 77 – 400 Złotów stanowi załącznik nr 9 

do protokołu. 

Zamykam pkt 10, przechodzimy do pkt 11. 

Ad 11 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian i sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr IV.30.2024 w sprawie 

udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Jakuba Apostoła w Sławianowie. 

Otwieram dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt uchwały pod głosowanie, 
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proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr V.40.2024 

Uchwała Nr V.40.2024 w sprawie wprowadzenia zmian i sprostowania oczywistej omyłki 

pisarskiej w uchwale Nr IV.30.2024 w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej 

p.w. św. Jakuba Apostoła w Sławianowie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Zamykam pkt 11, przechodzimy do pkt 12. 

Ad 12 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian i sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr IV.31.2024 w sprawie 

udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. św. Piotra i Pawła Apostołów w Złotowie. 
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Otwieram dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt uchwały pod głosowanie, 

proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr V.41.2024 

Uchwała Nr V.41.2024 w sprawie wprowadzenia zmian i sprostowania oczywistej omyłki 

pisarskiej w uchwale Nr IV.30.2024 w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej 

p.w. św. Piotra i Pawła Apostołów w Złotowie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Zamykam pkt 12, przechodzimy do pkt 13. 
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Ad 13 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian do uchwały budżetowej na 2024 rok. Zostały nam przedłożone autopoprawki.  

Czy są pytania? Nie ma pytań. W związku z tym, Drodzy Państwo, najpierw pozwolę sobie 

przegłosować autopoprawki. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie  

 

Sławomir Czyżyk – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

do uchwały budżetowej na 2024 rok. Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje 

proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 
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1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr V.42.2024 

Uchwała Nr V.42.2024 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2024 rok 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Zamykam pkt 13. Przechodzimy do pkt 14. 

 

 

Ad 14 

 

Sławomir Czyżyk – przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2029.  

I tutaj również najpierw musimy przegłosować autopoprawki. Poddaję pod głosowanie 

autopoprawki do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się 
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wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 

radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie  

 

Sławomir Czyżyk powiedział projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2029 

z uwzględnieniem wcześniej głosowanych autopoprawek i poddał pod głosowanie, kto jest za, 

przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu 

wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   
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3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr V.43.2024  

Uchwała Nr V.43.2024 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2029 stanowi załącznik  

nr 13 do protokołu. 

Zamykam pkt 14, przechodzimy do pkt 15. 

Ad 15 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do 

kategorii dróg gminnych. Projekt uchwały przed Państwem. Otwieram dyskusję. Są pytania? 

Proszę kolega radny Bartłomiej Batko.  

 

Bartłomiej Batko – powiedział, To jest droga Makowa w Dzierzążenku, jest to dość spora 

arteria łącząca się do drogi Wiatrakowej, która ta z kolei tak naprawdę jest dużą częścią wsi 

Dzierzążenko i ta sytuacja też, czyli przypisanie dróg gminnych, spowoduje zmianę prawa 
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drogowego i oznakowania, które tam były kłopotem w tej sytuacji, a teraz będzie sytuacja 

jakby czysta, jednoznaczna i to rozwiąże myślę kłopoty w związku z oznakowaniem tej drogi. 

Także proszę o za. Dziękuję. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dobrze, czy są pytania. Nie ma pytań, poddaję projekt 

uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje, proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr V.44.2024 

Uchwała Nr V.44.2024 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

Zamykam pkt 15, przechodzimy do pkt 16. 
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Ad 16 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia 

sołectwa Międzybłocie do Programu ”Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”. Otwieram dyskusję. 

Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto 

jest za, przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr V.45.2024 

Uchwała Nr V.45.2024 w sprawie przystąpienia sołectwa Międzybłocie do 

Programu ”Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+” stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Zamykam pkt 16, przechodzimy do pkt 17. 
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Ad 17 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych w sprawie zmiany rodzaju miejscowości “Rosochy – część wsi 

Wąsosz” na “Rosochy – osada”. Otwieram dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję 

projekt uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje, proszę 

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr V.46.2024 

Uchwała Nr V.46.2024 w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych w sprawie 

zmiany rodzaju miejscowości “Rosochy – część wsi Wąsosz” na “Rosochy – osada” stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

Zamykam pkt 17, przechodzimy do pkt 18. 
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Ad 18 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wystąpienia do 

Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie 

nowelizacji ustawy o ochronie zwierząt i innych ustaw powiązanych tematycznie. Otwieram 

dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt uchwały pod głosowanie, proszę 

bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr V.47.2024 

Uchwała Nr V.47.2024 w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją 

o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy o ochronie zwierząt  

i innych ustaw powiązanych tematycznie stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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Zamykam pkt 18, przechodzimy do pkt 19. 

Ad 19 

Interpelacje i zapytania radnych  

- brak 

 

Ad 20 

 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

- brak 

 

Ad. 21 

Wolne wnioski i informacje 

 

Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Proszę bardzo Panie 

Wójcie. 

 

Piotr Lach – powiedział, Szanowni Państwo, kilka spraw, pierwsza rzecz oczywiście 

otrzymacie Państwo, otrzymaliście już zaproszenia na dożynki, ale też chciałbym jeszcze 

powtórzyć, aby to zaproszenie z ramienia tutaj gminy, ale myślę też w imieniu Pana Radnego 

Tadeusza Brzezińskiego, który reprezentuje Radawnicę i tam spotkamy się 7 września. Trwają 

prace przygotowawcze. Także jeżeli byłyby ze strony Państwa jakieś uwagi, to też prosimy  

o ich przekazanie. Są to przypominam też dożynki powiatowe. Jestem też w kontakcie jakby ze 

Starostwem, żeby ta uroczystość była przygotowana w właściwy sposób. Myślę, że część  

z Państwa też jest zaangażowana i zorientowana, także będziemy oczywiście bardzo wdzięczni 

za przygotowanie wieńców dożynkowych. Dzisiaj o godzinie 11.00 mamy spotkanie  

z sołtysami, także też zachęcam, ewentualnie jeśli  Państwo dysponujecie czasem, a nie 

jesteście, nie jesteście Państwo sołtysami, ale myślę, że obecność też na pewno pomoże  

w zorientowaniu się w pewnych procesach, które mają miejsce. Zwłaszcza zachęcam też 

Państwa do tego, żeby szczególnie przed zebraniami wiejskimi sobie troszeczkę wiadomości 

odświeżyć. Ja sam też praktycznie po każdej sesji proszę w księgowości o wykaz zadań 

inwestycyjnych, który jest zaktualizowany, możemy też wygenerować wykaz zadań, który 

wskazuje na zaangażowanie w poszczególnych inwestycjach, czyli wiemy, ile pieniędzy 

zostało wydanych, czy zostały już wykonane. To bardzo pomaga, jeżeli są pytania od 
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mieszkańców dotyczące inwestycji w poszczególnych miejscowościach. No warto, żeby tutaj, 

Państwo Radni oczywiście nie podważą, że Państwo tego nie wiecie, ale właśnie szczególny 

moment, kiedy jesteśmy na zebraniach wiejskich, to no oczy są skierowane w naszą stronę i te 

pytania padają. Więc warto się do tego przygotować. Jeżeli Państwo będziecie takie wnioski 

chcieli, takie informacje, to można je uzyskać w księgowości, ewentualnie tutaj za 

pośrednictwem pani Magdy możemy je Państwu przygotować, jeżeli oczywiście Państwo 

chcecie takie informacje uzyskać. Kolejną rzeczą jest też pewnie temat będzie wracał, jest to 

program: „Rozświetlamy Polskę”. Sprzedawaliśmy tą informacje na wielu zebraniach 

wiejskich. Cieszyliśmy się z otrzymanej promesy na 1 000 180 parę tysięcy. W tej chwili 

okazuje się, że jest bardzo dużo problemów z realizacją tego zadania. Te opinie oczywiście nie 

są zgodne, bo porozsyłałem informacje do posłów. Niektórzy byli niezadowoleni z oceny tej 

sytuacji. Natomiast dzisiaj po raz kolejny w newsleterze samorządowym- przedstawiciele 

strony samorządowej wskazują, że no przede wszystkim z braku pokrycia na te promesy  

w budżecie. Poza tym pojawiły się problemy interpretacyjne związane z realizacją tego 

zadania, czyli brak zgody czy zgód niektórych izb obrachunkowych na realizację zadania na 

majątku należącym do Enea Operator i w związku z tym, ta realizacja bardzo się przeciąga.  

W zasadzie no w miesiącu teraz wrześniu minie termin ogłoszenia przetargów i co się stanie  

z tym programem trudno powiedzieć. Te wszystkie wizyty robocze z posłami i też mój udział 

w spotkaniu z Panią Wojewodą, wszędzie tam ten problem jest przez nas, samorządowców, 

tutaj lokalnych, ale też myślę, że cała Polska mówi o tym samym, jest nagłaśniany i mamy 

nadzieję, że kiedyś dojdzie w jakiejś formule do realizacji tego programu. Mam też nadzieję, że 

przy okazji, bo takie informacje do nas docierają, choćby dzisiejszego, dzisiejszej informacji tej 

medialnej, że być może też ustawodawca przyjrzy się organizowaniu tej całej, całego procesu 

oświetlania ulic, placów, gdzie no niestety ta monopolistyczna strona Enei jest bardzo, bardzo 

zaakcentowana. Tych spotkań, bo to sprawozdanie Państwo mieliście no byłem z Radnym 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Panem Tomaszem Wojtiukiem i Panem Posłem 

Lubońskim. Wizytowaliśmy zjazd z drogi wojewódzkiej do Międzybłocia, gdzie jak wiecie 

Państwo, są duże problemy, tam na podjęliśmy decyzję o wykonaniu projektu technicznego. 

Projekt techniczny jest wykonany, jest to no rozbudowana forma, czyli tak zwany ZRID. Mam 

przed sobą kosztorys realizacji tego zadania jest to 844 000 zł poprawa, poprawa tego zakrętu. 

Prosiłem, lobbowałem o to, żeby być może samorząd województwa włączył się w ten,  

w proces przebudowania tego zjazdu. Ponadto z tymi oba wymienionymi Panami byłem 

również w Klukowie, gdzie jest problem ze zjazdem na posesję na jedną ze wspólnot 

mieszkaniowych, bo przy remoncie drogi wojewódzkiej pominięto zjazd na tą nieruchomość, 
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no i w tej chwili mieszkańcy zostali, są pozbawieni wjazdu, odbywa się przez sąsiednią 

nieruchomość, a tak być nie powinno. WZDW wyraziło zgodę na budowę zjazdu, natomiast nie 

wyraziło zgody na partycypację w kosztach budowy i też lobbowałem w tym zakresie. 

Ponadto informowałem Państwa o złożeniu tego wniosku na drogę w Kleszczynie. Złożyliśmy 

też nie wiem, czy gdzieś to wcześniej już wybrzmiało, złożyliśmy wniosek też na budowę 

ścieżki do Zalesia i jest to nabór związany z Zintegrowanymi Inwestycjami Terytorialnym 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego miasta Piły, czyli tak zwanych ZIT-ów, w których 

jesteśmy członkami i złożyliśmy wniosek, jak Państwo pamiętacie. Cieszyliśmy się, że na 

realizację ścieżek rowerowych będziemy mieli około 5 000 000 zł. Po rozszerzeniu zakresu,  

to praktycznie ścieżka do Zalesia pochłonie 4. W związku z tym jest trochę mniej, mniejszy 

zakres będzie niż się spodziewaliśmy, te koszty cały czas nam uciekają. No ostatnie, ostatnie 

chwile są na ukończenie inwestycji, budowy ścieżki w stronę Nowego Dworu już jest bardzo 

intensywnie użytkowana. Oczywiście żałujemy, że no Lasy nie wyrażają zgody na realizację 

tych zadań w kategorii dróg asfaltowych na terenach leśnych, ponieważ no dla osób, które 

jeżdżą gdzieś na rolkach czy tego typu urządzenia no jest to przerwa kilkusetmetrowa, którą no 

nie wiadomo jak pokonać, a tak no powstał bardzo szeroki, gładki trakt. Pytają mieszkańcy, 

dlaczego taki szeroki? Dlaczego jest szerszy niż ten wcześniejszy? No przepisy ewoluują i my 

musimy dostosowywać się do przepisów i dochodzi do tego, że projektujemy kolejne 

rozwiązania, m.in. na do Dzierzążenku w stronę Starego Dzierzążna mamy czterometrową 

drogę, a obok być może kiedyś powstanie trzymetrowa ścieżka, więc niestety te ścieżki 

czasami nie licują z tymi naszymi drogami. Podobnie w Stawnicy budujemy chodnik przy 

bardzo fatalnej drodze, ale też jak Państwo się domyślacie, po zakończeniu budowy tego 

chodnika, który objęty był dofinansowaniem, będziemy musieli tutaj przystąpić do wykonania 

projektu technicznego przebudowy tej drogi, żeby to wszystko było kompaktowe. Natomiast 

skąd pieniądze? To już jest jakby odrębny temat. Nie chce dzisiaj takiego, takiego tematu 

drążyć. Także jeszcze raz serdecznie zapraszam na dożynki i ja apeluję o tutaj zaangażowanie 

też czekające nas zebrania związane z funduszem sołeckim, aby jak najbardziej racjonalnie 

wykorzystać te środki. Ja też po raz kolejny wysłałem pisma i też o tym mówiłem. Ustawa  

o funduszu sołeckim ma się zmienić m.in. w takim zakresie, że wszystkie gminy mają być 

zobowiązane do posiadania funduszu sołeckiego, natomiast ciągle brakuje rozwiązania, które 

umożliwia nam inwestowanie np. w obszarach dróg powiatowych, gdzie, gdzie już to 

wysyłałem po raz kolejny i posłowie przytakiwali, że okej jasne, jasne, jasne no zobaczymy,  

co z tego wyjdzie. Dla nas byłoby to bardzo potrzebne rozwiązanie, żeby racjonalnie, po tylu 

latach funkcjonowania funduszu sołeckiego, żeby po tylu latach racjonalnie wykorzystać  
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te środki i też myślę, że wspólnie nadal będziemy pilnowali tego, żeby w miarę optymalnie  

te pieniądze wydawać. Dziękuję bardzo. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panie Wójcie, proszę bardzo koleżanka 

Radna. 

 

Barbara Wyrwicka – powiedziała, coś Panu wiadomo na temat aplikacji suszowej i komisji, 

która miała orzekać o wielkości strat? 

 

Piotr Lach – powiedział, tak jest. No jest taka patowa sytuacja, ponieważ wszystkie wnioski 

odsyłamy do Pana Wojewody, które do nas wpływają. Jesteśmy oczywiście w stałym kontakcie 

z Wydziałem Rolnictwa Urzędu Wojewódzkiego i rzeczywiście niestety jest tak, że część gmin 

w Polsce interpretuje przepisy prawa, które są niejasne. Zresztą Pan Dyrektor przyznał  

w rozmowie ze mną, że on od wielu lat próbuje i lobbuje na rzecz zmiany tych przepisów  

i ujednolicenie ich z których jasno by wynikało obowiązek uczestniczenia gminy  

w przedstawicieli gminy w tych pracach, tych komisji. My polubownie zgodziliśmy się na to, 

że członkiem komisji jest zastępca. Natomiast no w zasadzie ciągle jest zamieszanie dotyczące 

składu komisji, jak i samej formy składania wniosków. Czy to mają być wnioski papierowe, 

czy od razu rolnik składa za pośrednictwem aplikacji. Także staramy się, żeby te wnioski, które 

do nas nieliczne kilka wniosków spłynęło, żeby je przesyłać dalej do Pana Wojewody. 

Natomiast no takie podstawowe kwestie związane z organizacją czy uczestniczyłem, 

uczestnictwem w pracach tych komisji realizuje Zastępca. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Dziękuję Panie Wójcie, proszę bardzo, czy jeszcze ktoś  

z Państwa ma pytania jakieś? Proszę kolega Radny Bartłomiej Batko. 

 

Bartłomiej Batko – powiedział, pytania nie mam, ale taka drobny komentarz taki to Pan Wójt 

wspomniał o tych ścieżkach, drogach, w sumie rowerowych czy ścieżkach pieszo, o traktach 

jakby tam nie nazywać. Też miałem przemyśl już przejechać się tą drogą, ja widziałem tam 

dużo wcześniej jak jeszcze asfaltu nie było sama tłuczeń, to już mieszkańcy tam jeździli bardzo 

intensywnie i dzisiaj widać tam rzeczywiście, że bardzo dużo co tam jeździ, co wskazuje na to, 

że to rzeczywiście było bardzo potrzebne do zrobienia i w ogóle jestem tego zdania, że w 

dzisiejszych czasach, gdy społeczeństwo wykazuje się aktywnością fizyczną, jeździ dużo 

rowerami, tak naprawdę jazda wspólna samochodami jest praktycznie rzeczą niedopuszczalną. 
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Mówimy o tym, że tak jak tu Pan Wójt wspomniał, mieliśmy w planach w ZIT-ach dużo więcej 

tych ścieżek, może się uda zrobić jedną i chociaż dobrze, każda jedna będzie na pewno dużo 

lepsza niż jej brak. Ja powiem, mam taki przykład na oczach, bo tak w mojej pracy często 

jeżdżę i taki odcinek jest Potulice miejscowość za Nakłem nad Notecią i tam była taka droga, 

gdzie z obu stron jezdni rósł, rosły drzewa długości około 2 km i na tych drzewach wisiały tam 

ze 3 krzyżyki wspominające nieszczęśliwe zdarzenia w tym miejscu. Rowerzysta tam, który tą 

drogą wyjeżdżał, gdzie jest dość intensywny ruch, dużo ciężarówek o to prostu był wyczyn, 

taki dość ryzykowny by nie powiedzieć samobójczy, naprawdę. Natomiast tam doszło do takiej 

sytuacji, że udało się zrobić ścieżkę i też właśnie taką trzymetrową porządną asfaltową.  

Z jednej strony drzewa zostały całkowicie wycięte. Jezdnia została uzupełniona szerokim 

poboczem, więc sam ruch samochodów osobowych z ciężarówkami już jest spokojniejszy.  

Ta ścieżka została oddalona o około 8-10 m od jezdni. I na tej ścieżce, jeżdżąc tam 

wielokrotnie, raz jechałem tam z żoną i pokazałem jej: zobacz, co robi droga. Na drodze szły 

osoby pieszo, były też osoby jeżdżące na rowerach, były osoby jeżdżące rekreacyjnie na 

rolkach i były osoby na wózkach inwalidzkich. Wcześniej tych osób nie było, były zamknięte. 

Nie mają możliwości. Takie możliwości rozwoju daje właśnie droga i to jest jedna  

z najważniejszych rzeczy, jakie my tutaj w gminie mamy do zrobienia te drogi nasze. Dziękuję. 

 
- więcej głosów nie było 

Ad 22 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk 

podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął V sesję Rady Gminy Złotów. 

 

Obrady zakończono o godz. 1009 

 

  

          Protokołowała                                                                           Przewodniczący Rady 

                                                                              

       Magdalena Borsich                                                                         Sławomir Czyżyk 

 


